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Symbolika v tom nechybí, a to potěší
Když jsem v Blatné spatřil nejdříve na že-

lezničním přejezdu, či spíše přechodu P1341 
- Bezdědovický zářez a pak na poměrně frek-
ventovaném železničním přejezdu P1355 
Hříbárna na výjezdu směrem na Blaténku 
přejezdy vybudované moderní technologií 
- žádný asfalt, ani beton, ale jakýsi plast 
či guma a navíc označené nápisem Rose-
hill Rail, tedy koleje z růžového pahorku 
a s obrázkem postavičky pádící s vlající 
britskou vlajkou, připadalo mi to ve městě 
růží jako symbolické a začal jsem pátrat. 
Zjistil jsem, že výrobce je fi rma Rosehill 
Polymers, sídlící v  Sowerby Bridge, což 
je prakticky „předměstí“ Halifaxu, centra 
naší družební oblasti Calderdale. Avšak 
o aktivitách spolku CSTA (Calderdale 
Strakonice Twinning Organisation), který 
realizoval množství akcí spolupráce mezi 
okresem Strakonice a oblastí Calderdale 
na základě smlouvy uzavře né v roce 1992, 
můžeme dnes mluvit už jen v minulém 
čase. Ale aktéři tehdejší spolupráce na obou 
stranách Lamanšského průlivu ještě přežívají 
a myslím, že si tu symboliku pozdravu z růžo-
vého pahorku v Calderdale do města růží taky 
vychutnají. Reakce přátel z Calderdale, které 
jsme oslovili, zatím nové informace nepři-
nesla, ale hledají někoho, kdo má s fi rmou ze 
Sowerby Bridge nějaké osobní vztahy. Zatím 
nám musí postačit fotka podniku - Sowerby 
Bridge Station fl owers z Mapy.cz. Stojí určitě 
zato otevřít si webovou stránku fi rmy - stačí 
zadat Rosehill Rail - a zjistíte, že technologie 

fi rmy Rosehill Polymers zpracovává gumy 
z vyřazených pneumatik, dodává výrobky 
do řady zemí po celém světě a její webové 

stránky jsou tudíž v dispozici ve spoustě 
jazyků. V českém textu jsem nenašel chybu.

Na můj dotaz mi tiskový mluvčí Generál-
ního ředitelství Správy železnic, pan Dušan 
Gavenda sdělil, že železniční přejezd RoseHill 
Rail není v našem regionu jediný, na kterém 
je možné najít řešení od společnosti Rosehill 
Rail. Po celém Jihočeském kraji jsou nainsta-
lované desítky kusů této přejezdové konstruk-
ce. Takže přejme technolgii z Yorkshirského 
růžového pahorku i Jihočechům z měst, která 
nejsou městy růží.

RoseHill technologii jsem našel i na ma-
ximálně vytížené komunikaci I/20 - E49 
na vjezdu do Tchořovic - jedná se o přejezd 

P1269 Tchořovice hlavní. Budu rád, když 
pošlete zprávu nebo fotku další instalace 
přejezdů z růžového pahorku, na které 
v okolí Blatné narazíte. Jen prosím dávejte 
u trati pozor, při rychlosti 60 až 100 km/h 
je brzdná dráha vlaku asi 700 m...

ZM

Železniční přejezd P1341 Bezdědovický zářez

Železniční přejezd P1355 Hříbárna Železniční přejezd P1269 Tchořovice hlavní Sowerby Bridge Station Flowers (foto Mapy.cz)

RoseHill Rail



Číslo 3 / strana 2 Blatná 14. února 2025 Ročník 36 (46)

k t u a l i t yk t u a l i t y

O poslancích 
dnes stejně 
jako Čapek

před 100 lety?
Jako malý jsem hodně četl a znal 

Karla Čapka. Měli jsme doma spoustu 
jeho knížek. Nejvíc jsem četl Pohádky 
(jedna z nich byla od Josefa), Krakatit, 
Povídky z obou kapes. Válku s mloky, 
Zahradníkův rok a trochu i cestopisy 
a Hovory s Masarykem. Ale nedávno 
jsem nahlédl do knihy Místo pro Jo-
nathana, kterou v roce 1970(!) sestavil 
z textů Karla Čapka Miroslav Halík, 
otec Tomáše Halíka. Jedná se o Čapkovy 
stati z časopisu Přítomnost a z Lido-
vých novin. Aktuálnost jeho myšlenek 
i v dnešním světě je až zarážející, sice 
jeho některé formulace jsou někdy obtíž-
nější, ale přesto určitě stojí za pozornost. 
Soustředil jsem se na otázky politiky, jak 
ji Čapek právě před 100 lety popisoval. 
Dovolte pár citátů:

Zdá se, že je třeba udělat z poslanců 
nevolníky, aby byla sněmovna dělná.

Rádi bychom viděli v parlamentě 
řešení věcí, a nikoliv řešení mocenských 
poměrů.

Máme ponižující vědomí, že s námi 
političtí lidé dělají, co jim je libo.

Jsme jim dobří jen k tomu, abychom 
jim odevzdali hlas.

Rádi bychom považovali politiku 
za určitou práci, která se koná stejně 
pozorně a věcně, jako my konáme svou 
a jakou žádáme od svého krejčího nebo 
zámečníka.

 
Dalo by se to říci i dnes, že? A to 

přitom tenkrát v roce 1925 sněmovna 
asi ani nebyla žvanírna plná obstrukcí, 
jak je tomu dnes.

Sám jsem děním ve sněmovně trochu 
prošel od roku 1990 do 1992, ale tenkrát 
tam byla shoda na tom že už nám všem to, 
co se dělo v komunistickém Absurdistánu 
od roku 1948 stačilo, a že je potřeba 
spoustu věcí předělat. Ne všechno se 
povedlo a ne všichni „makali“, ale tak 
už to na světě chodí.

ZM
Adresa: T.G. Masaryka 1559, Blatná, Žižkova tř. 282, Písek;  web: www.amicotravel.cz;  e-mail: info@amicotravel.cz,   tel.:   383 420 747

 Dvoudenní vídeň
se snídaní, autobusovou
dopravou a průvodcem

5.4 - 6.4.
3 290 Kč / dospělá osoba

LEdnicko-Valtický areál se
zámkem lednice a mikulov

se snídaní, autobusovou dopravou
a průvodcem
20.9. - 21.9.

2 990 Kč / dospělá osoba

Chebsko
 se snídaní, autobusovou
dopravou a průvodcem

28.6. - 29.6.
2 990 Kč / dospělá osoba

 Olomoucko
 se snídaní, autobusovou
dopravou a průvodcem

20.4. - 21.4.
2 990 Kč / dospělá osoba

paříž
se snídaní, autobusovou dopravou

a průvodcem
 8.5. - 12.5. / 24.10. - 28.10. 
6 990 Kč / dospělá osoba

Šumava
se snídaní, autobusovou dopravou

a průvodcem
30.8. - 31.8.

2 990 Kč / dospělá osoba

PřijĎTE SI K NÁM
NA POBOČKU PRO
NOVÝ KATALOG

rÁDI VÁM
POMŮŽEME S
VÝBĚREM
ZÁJEZDU NEJEN
Z NAŠÍ NABÍDKY

K NÁM
U PRO
LOG

JEENN
KY

Adresa: T G Masaryka 1559 Blatná Žižkova tř 282 Písek; web: www amicotravel cz; e mail: info@amicotravel cz tel : 383 420 747Adresa: T.G. Masaryka 1559, Blatná, Žižkova tř. 282, Písek; web: www.amicotravel.cz; e-mail: info@amicotravel.cz, tel.: 383 420 747

O SVATÉ JULIÁNĚ (16. 2.) PŘIPRAV VŮZ 
A SCHOVEJ SÁNĚ

Zimní období od Tří králů do Popeleční 
středy patří každoročně masopustním rejům, 
veselí, dobrému jídlu a hodování. Vrcholí 
vždy v posledním týdnu tučným čtvrtkem 
a končí průvody masek o masopustním úterý. 
Od středy pak následuje 40ti denní půst do Ve-
likonoc. Termíny velikonočních svátků nejsou 
pevné, od nich se odvíjí i čas masopustu. 
V letošním roce připadá závěr masopustu na 
4. března a Popeleční středa je tak 5. března. 
Velikonoční svátky oslavíme 20. a 21. dubna.

MASOPUST, na Moravě FAŠANK nebo 
FAŠINEK, v Čechách VORAČKY, KON-
ČINY, OSTATKY, ve světě KARNEVAL , 
patří k tradicím, které nám přibližují život 
našich předků. V současné době, kdy se u nás  
obnovují mnohdy již některé zapomenuté 
tradice, patří masopust k výrazným akcím, 
které probíhají po celé naší vlasti. Nejlépe jsou 
zinscenovány v našich skanzenech (muzea 
pod širým nebem), kde probíhají v dobovém 
prostředí s lidovou hudbou i tradičními pokr-
my. V našem nejstarším skanzenu v Rožnově 
pod Radhoštěm ožije masopust v Dřevěném 
městečku v sobotu 22. února. Ve stejný den 
proběhne masopustní průvod na Dlaskově 
statku u Turnova. V neděli 2. března pak 
na Hlinecku… Přímo v masopustní den 4. 3.  
se uskuteční na náměstí Přemysla Otakara II 

v Českých Budějovicích. U nás v Blatné, jak 
možná již víte, v sobotu 1. března.

LIDOVÉ ŘEMESLO NA TŘ. J. P. KOUB-
KA 3 ZAHAJUJE V LETOŠNÍM ROCE 
SVOJI ČINNOST

Zítra, od 9.00 do 14.00 hodin, znovu 
otevíráme průjezd s prodejem českého 
uměleckého řemesla. Čas běží neúprosně, 
a proto již zanedlouho obohatíme naši 
nabídku velikonoční a jarní tématikou. 
Jako každoročně se budeme snažit vám 
nabídnout i celou řadu novinek.

NÁŠ TIP: nový výběr dětských knih za li-
dové ceny

www.lidove-remeslo.cz
OPĚT TROCHU LIDOVÉHO MOUDRA 
K ZAMYŠLENÍ
Co nejde silou, jde rozumem
Nikdy není tak špatně, aby nemohlo být 
ještě hůř
Kdo chce kam, pomozme mu tam
Cnost a pěknost je milá společnost
Prázdný sud nejvíce duní
Dnes tlusto a zejtra pusto
Cizí blbec pro smích a vlastní pro ostudu
JE-LI MRÁZ O SVATÉM PETRU NASTO-
LENÍ (22. 2.), PO ČTYŘICET DNÍ MU 
KONEC NENÍ

Eva Fučíková, lidové řemeslo
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POTLESK PRO MĚSTO RŮŽÍ
Na konci ledna se v Hradci Králové konal sjezd Rosa Klubu ČR, 

kam se vydali i zástupci našeho spolku Růže Blatná. Cílem bylo setkat 
se s českou růžařskou elitou, protože hlavní téma letošní vázičkové 
výstavy ve dnech 16. - 17. srpna „Růže na Zámku Blatná“ budou fran-
couzské růže. A protože vás chceme i letos okouzlit jejich množstvím, 
vůní a krásou, jeli jsme osobně požádat vedoucí pracovníky rozárií 
a sbírek růží v ČR o spolupráci.

Atmosféra byla velmi přátelská a kdo mohl, ten nám vyšel vstříc.
Takže živé květy francouzských růží k nám v srpnu do Blatné poputují 
z Hradce Králové, Olomouce i Prahy. Kromě bohatého programu, který 
pro vás připravujeme, se máte tedy opravdu na co těšit.

Program na sjezdu členů Rosa Klubu byl velmi pestrý a proběh-
lo i několik zajímavých přednášek. Předseda RK MUDr. Stanislav 
Konštacký ve svém příspěvku informoval o proběhlých aktivitách 
RK, ke kterým patřila i návštěva naší akce „Růže na Zámku Blatná“.

Mezi dalšími přednášejícími byl vedoucí Rozária a botanické 
zahrady Flora Olomouc Jiří Malaska, který se nezapomněl pochvalně 
zmínit nejen o naší srpnové vázičkové výstavě, ale i o červnové městské 
Výstavě růží ARTfestival. Přitom ukázal na nás do zadních řad v sále, 
aby ofi ciálně pozdravil zástupce z MĚSTA RŮŽÍ. V ten moment se 
sálem rozezněl hlasitý potlesk, který nás překvapil a zároveň pohladil 
na duši.

Byli jsme po dlouhé době zase 
pyšní na to, odkud pocházíme, 
a utvrzení v tom, že jsme sice 
na trnité, ale zároveň správné 
cestě za znovuobnovením identity 
naší Blatné – MĚSTA RŮŽÍ.

 D.N. Spolek Růže Blatná
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Blatná z invalidního křesla
(Úvaha a osobní  zamyšlení)

Před rokem mi byla v důsledku embolie amputována pravá noha. 
Po několikaměsíčním pobytu v nemocnici jsem se začátkem července 
vrátil zpět do Blatné. 

Chtěl bych vás v této úvaze trochu seznámit s problémy, které 
jsem měl při návštěvě úřadů a některých organizací v našem městě. 
Jedná se hlavně o dostupnost těchto organizací z pohledu „vozíčkáře“.  
Problémy, o kterých jsem do doby amputace neuvažoval a ani mi ne-
přišly podstatné,  najednou začaly být v prvopočátku  nepřekonatelné. 
Pokusil bych se je  popsat v několika větách. 

Byla mi vyrobena základní  protéza, ale trvalo mi velmi dlouho, 
než jsem ji začal alespoň trochu ovládat. Byl jsem v té době plně od-
kázán na invalidní křeslo a bez pomoci rodinných příslušníků (syna 
a dcery) kteří mi dělali průvodce, bych si nemohl vyřídit na úřadech 
potřebné náležitosti a doklady. Úřad práce byl, díky nájezdové ram-
pě, v invalidním křesle za pomoci průvodce dostupný. Zde jsem si 
přímo z invalidního křesla mohl vyřídit vše potřebné. Horší to bylo 
na Městském úřadu. Sociální odbor byl, díky instalovanému výtahu, 
s protézou, francouzskými holemi a průvodcem dostupný. Po úmrtí 
manželky jsem si musel vyřídit nový občanský průkaz. To jsem, díky 
průvodci, s obtížemi zvládnul.    Několik schodů do přízemí budovy, 
kde je kancelář pro osobní doklady se mi podařilo absolvovat. U ně-
kolika schodů je  instalováno zábradlí, které mi pomohlo  občanský 
průkaz si vyřídit. Co pro mne však bylo, v prvních měsících s protézou, 
nepřekonatelnou  překážkou,   byla návštěva dopravního oddělení. Zde 
byly schody, i když se zábradlím do mezipatra, ale potom dva, nebo 
tři schůdky bez jakékoliv opory do chodby dopravního oddělení. Ty 
byly pro mne nepřekonatelné. Tuto návštěvu jsem mohl uskutečnit až 
po delší době, když jsem začal zvládat s protézou chůzi do schodů.    

Také, když se zamyslím, je pro vozíčkáře za současné situace ne-
možná  návštěva velké zasedací síně městského úřadu, kde se konají 
zasedání zastupitelstva města, která jsou ze zákona veřejnosti přístupná.

Toto jsou jenom některé problémy, se kterými jsem se za šest 
měsíců v našem městě setkal a o kterých jsem se zde zmínil. Za tuto 
dobu jsem se, dle vlastních pocitů, zlepšil s chůzí s protézou natolik, 
že  většinu návštěv úřadů a organizací si mohu vyřídit sám a i schody 
již pro mne nejsou nepřekonatelnou překážkou. 

Mám ještě na závěr jeden poznatek, který jsem se svým hendike-
pem získal a který mne velmi potěšil. Při jízdě na invalidním křesle 
a následném přechodu na francouzské hole jsem se setkal s velkou 
ochotou občanů různých věkových kategorií, kteří mi nabízeli svoji 
pomoc. Pro informaci uvádím,  že třeba i dveře, opatřené „Branem“, 
jsou pro osoby s francouzskými holemi  trochu problémem. 

Chtěl bych všem, kteří mi nabízeli svoji pomoc, touto cestou moc 
poděkovat!

František Machovec

KLUB ŽEN SEDLICE Vás srdečně zve na

J O S E F O V S K O U  Z Á B A V U  

2 2 .  b ř e z n a  o d  1 8 h o d  

SOKOLOVNA SEDLICE

VSTUPNÉ 15OKČ, rezervace 773 991406

Technické služby města Blatné ve spolupráci 
s Městem Blatná a SOŠ Blatná pořádají:

Zemřelí leden 2025
Koch Jaroslav - nar. 22.4.1938, bydl. Uzeničky, úmrtí 2.1.2025
Laštovička Jan - nar. 19.5.1943, bydl. Blatná, úmrtí 6.1.2025
Komorádová Ingeborg - 3.9.1931, bydl. Blatná, úmrtí 6.1.2025
Sloupová Miloslava - 9.5.1937, bydl. Blatná, úmrtí 21.1.2025
Hrubešová Zdeňka - 19.6.1944, bydl. Blatná, úmrtí 24.1.2025
Hrdlička Miroslav - nar. 25.5.1945, bydl. Blatná, úmrtí 27.1.2025
Holubová Gisela - nar. 12.5.1933, bydl. Škvořetice, úmrtí 
28.1.2025

Autor: Ivana Fašianoková Rakoušová
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

snad tentokrát potěším i ty 
z vás, kteří mě sledují ze vzdá-

lenějších jihočeských míst… Zaměřím se totiž 
na archeologa Bedřicha Dubského. O archeo-
logii už jsem před časem trochu psal – o tom, 
jak jsme s mámou a dědou Lukešem občas 
vyráželi na čerstvě zoraná pole v okolí Blatné 
a hledali střepy hliněných nádob dávných 
předků; inspirace vycházela určitě od Josefa 
Siblíka (1863 – 1931), amatérského archeo-
loga a zakladatele blatenského muzea, jehož 
nálezy tvoří základ zdejších prehistorických 
exponátů. Ale nepochybně také od Bedřicha 
Dubského (1880 – 1957), jehož objemný „Pra-
věk jižních Čech“ zaujímal nepřehlédnutelné 
místo v naší knihovně.

Bedřich Dubský byl 
venkovský učitel, který 
působil na Strakonic-
ku a po celá desetiletí 
se „amatérsky“ věno-
val archeologii, v níž 
ovšem dosáhl mimo-
řádného věhlasu. Na-
vazoval na regionální 
archeology v čele se 
Siblíkem, ale doká-
zal se pohybovat také 

ve „velkém“ archeologickém světě. Rozho-
dující pro jeho zaměření bylo, že při studiu 
stěžejní práce nestora české archeologie 
J. L. Píče (1847 – 1911) – „Starožitnosti země 
České“ – byl nucen konstatovat: „Na mapách 
v tomto monumentálním díle byly jižní Čechy 
prázdné. Ten náš trochu sice ponurý, zasněný, 
ale právě proto milý kraj měl býti neobydlený 
v mnoha staletích. Nemohl jsem uvěřit…“ 
A rozhodl se tuto mezeru zaplnit.

Měl štěstí, že zastihl ještě „bohatýrskou“ 
dobu české archeologie; zájem o dávné kultu-
ry trval v jeho době sotva pár desetiletí, krajina 
byla málo probádaná a nezasáhly ji ještě vel-
koplošné terénní úpravy. O objevy tedy nebyla 
nouze a Dubský je pečlivě zaznamenával. Svá 
bádání zachytil ve více než 175 odborných 
pracích a v několika knihách jako „Před-
historie Strako-
nicka (1921)“, 
„Českobudě -
jovicko v době 
předhistoric-
k é  ( 1 9 2 6 ) “ , 
„ S l o v a n s k ý 
kmen na střední 
Otavě (1928)“, 
„Jihozápadní 
Čechy v době 
římské (1937)“; 
a nakonec vše 

shrnul ve zmíněném sedmisetstránkovém 
veledíle „Pravěk jižních Čech (1949)“. Tady 
jsou všechny jeho výzkumy pěkně srovnány, 
od doby kamenné až po raně slovanské ob-
dobí. Možná, že některé Dubského závěry či 
hypotézy byly později zpřesněny či překonány 
– ale to nijak neumenšuje jeho mimořádné 
badatelské zásluhy. Obrovskou erudicí a ne-
únavnou prací onu prehistorickou „jihočeskou 
prázdnotu“ zaplnil docela přesvědčivě.

Bedřich Dubský je nesporně velkou osob-
ností našeho kraje, ale asi bych o něm nepsal, 
kdyby mi jej nepřiblížila jiná velká osobnost 
- Ladislav Stehlík; ten ve své „Zemi zamyšle-

né“ věnoval Dubskému celou jednu kapitolu 
a myslím, že nikomu jinému se takové pocty 
nedostalo. Nechávám tedy mluvit Ladislava 
Stehlíka a z kapitoly nazvané „Tvář“ vyjímám 
následující pasáže:

„Budete-li se 
déle toulat stra-
konickou kraji-
nou, možná, že 
se vám podaří 
v polích u Čeje-
tic potkat star-
šího pána, vždy 
černě oděného, 
nesoucího v jed-
né ruce deštník 
a v druhé malou 
plechovou lo-
patku… Měkký 
modrý zrak, až dětsky udivený, se široce 
rozevře k plachému úsměvu, jindy se zasune 
do sebe jako hlemýžď do své ulity a zase se 
zahledí kamsi daleko vpřed mimo člověčí 
hemžení. Žije tu zcela samotářsky na konci 
vsi a jeho pracovna, která je zároveň i ložnicí, 

zapůsobí napoprvé dojmem nejbizarnějším. 
Překročíš práh, ale s prostředím místnosti 
si prostě nevíš rady. Je to poustevna, alchy-
mistická dílna 
nebo skladiště 
podivínského 
sběratele?“

„To je tedy 
Bedřich Dub-
ský, archeolog, 
dobře známý 
s v o u  p r a c í 
v Praze i za hra-
nicemi, jeho po-
divínství nechť 
tě nemate... Čte 
v minulosti kra-
je jako v otevře-
né knize, kde 
my jen matně tušíme, neznajíce ani abecedy. 
Nějakým šestým smyslem uhádne v plochém 
terénu dávný hrob, suverénním hmatem 
vydloubne z písku skrytou popelnici, někdy 
jen střep, z jehož vlnovky si zkonstruuje celý 
svět představ, lakonicky utrousí dvě tři slova 
- „chudý staroslovanský pohřeb“ - a ty už si 
domysli ostatní. Jindy vás zavede na pastviště; 
nic tam nevidíš než trochu kamenů, zarostlých 
trávou. Obejde si je, ohmatá, a teprve otvíráš 
očí: pod nimi je propadlá mohyla. Otevře ji 
opatrňounce, vidíš, jak se zrovna mazlí s ka-
ždým střípkem, s každou kůstkou, všechno si 
zapíše do černého zápisníku a nález, pečlivě 
zabalený a utříděný, si odnese domů. U Ražic 
zvedne z písku několik křemínků. Jsou to 
úlomky z pazourků, které tu zanechal pravěký 
výrobce nástrojů a zbraní….“

Lépe se to nedalo napsat. Představuji si, 
jak se ti dva jihočeští velikáni potkali na polní 
cestě někde u Čejetic… 

Jan Kára

Stěžejní Dubského dílo bylo 
vytištěno v Blatné

Tvář Bedřicha 
Dubského, která tak 
zaujala Ladislava 

Stehlíka

Nálezy nástrojů z doby kamenné od Ražic

Nádoby z mohyl na hradišti 
Láz u Sedlice (mladší doba 

železná)

Předměty ze žárového hrobu 
u Dobšic (mladší doba 

železná)

Díky Dubskému vím, že vlak ze Strakonic 
do Blatné projíždí areálem pravěké osady
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AFK
kapitola III.

Při listování v jednotlivých kro-
nikách jsem se setkal s referáty 
a zápisy, které obsahují vzpomínky 
pánů Sladkého, Šímy, Sedláka, 
Maříka, Říhy …..

To, co jsem si přečetl, mi odhalilo něco, co by mě ani ve snu 
nenapadlo!

Díky tomu, že mě ještě čeká pár kapitol (snad to se mnou vydržíte), 
tak si tento objev nechám zatím pro sebe a v poslední kapitole vám 
ho velice rád sdělím.

Než Vás počastuji další historií, musím upřesnit, proč používám 
v názvu jednotlivých kapitol AFK.

Po přečtení kronik, kde je zmínka o AFK a jeho fungování, jsem 
nabyl přesvědčení, že právě činnost AFK je pro mě to stěžejní a lidé, 
kteří v něm pracovali a za AFK kopali, byli neskuteční blatenští patrioti. 

Blatenský fotbal si prošel za svoji historii několika názvy.
Od SK, AFK, Sokol, ČZ-Sokol, DSO (Dobrovolná sportovní 

organizace) - Sokol, TJ Sokol ….
V letech po válce, vznikly v Blatné další oddíly, ale neměly dlouhé 

trvání.
Byla to Lokomotiva (ČSD), RH kolem r. 46 (zde hráli příslušníci 

Stb a jejich soukmenovci).
Tak co nám přinesl konec SK a nástup AFK?

Po ukončení činnosti SK Blatná se však fotbal hrát nepřestal. Tato 
hra se již vžila a bylo  již hodně mladých i starších, kterým tento sport 
učaroval. 
xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx
Tak se tedy 19.5.1925 stalo to, co se muselo stát.

V hostinci Beseda (Nábřeží u zámku) proběhla schůze zájemců 
založení klubu. Vedoucím přípravného výboru byl zvolen Václav 
Sladký – výpravčí vlaků.

O dva měsíce později, 16.července 1925, byla svolána valná hro-
mada, na které byl založen fotbalový kroužek. 
Předsedou byl opět zvolen Václav Sladký a jsem přesvědčen, že zde 
musím uvést jména těch, co stáli u zrodu AFK.
Jednatel: Adolf Šíma Pokladník: Běle Jaromír - úředník berní správy
Výbor: Libý Ladislav - syn obchodníka s koženou galanterií 
Hurt Václav - úředník berní správy 

Slavík Václav - za-
hradník 
Vrána Čestmír 
Kulmig Robert
A pak to přišlo. 
Člen výboru Ladislav 
Libý podává návrh 
na pojmenování klubu 
na AFK.

Vznik AFK musela 
pochopitelně schválit 
JFŽ (jihočeská fotba-
lová župa) a tam nastal 
problém.

Vzhledem k tomu, že SK zanechal u JFŽ dluh, musela AFK 
tento dluh chtě nechtě zaplatit. A na tu dobu to nebyly žádné 
malé peníze. 
Předseda se zavázal zaplatit za SK Blatná:
100.- Kč dluh župě

190.- Kč svazu za re-
gistraci
150.- Kč bylo župou 
prominuto 
HURÁ!!!!!!

A máme tady první 
jedenáctku AFK.
Gólman: Vazač An-
tonín
Defense (obrana): 
Kulík Karel, Čestmír 
Vrána

Football reserve 
(záloha): Janovský 
Alois, Sladký Alois,-
Šíma Jaroslav, Slavík 
Václav

Forward (útok): 
Hurt Václav, Krhoun Petr, Chení-
ček Jan, Tichý František 

Vše, co klub ve svých začátcích 
měl, bylo dědictví po SK Blatná. 
Byly to černobílé dresy se znakem 
Blatné, hřiště na Tržišti, klubová 
místnost v restauraci Na Rychtě.

Do roku 1928 se hrály pouze 
přátelské zápasy. A od roku 1930 
hrají I.A mužstvo a reserva soutěžní 
zápasy.

Rok 1934 
AFK hraje II.třídu JFŽ. A se-

zona byla velmi úspěšná a bohatá. 
Hráči přistupovali k utkáním 

zodpovědně. Výbor dbal na to, 

aby byla dodržována dobrá nálada, morálka a hráčská kázeň. Snahou 
každého bylo, aby mohl být stavěn za první mužstvo.

Do roku 1943 pár zajímavých fragmentů: 
AFK - Union Písek 1:1... Novotný odražené maso od kosti 
Bělčice - AFK 0:2…soudce domácích, který pravidla hry vůbec 

neovládal.
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Reakce na články o fotbale od  Jirásko Pepíka Čadka
Ráda čtu články a vzpomínky pisatele 

Jiráska Pepíka Čadka, vrstevníka, kdysi i ka-
maráda mého bratra Jardy Brunera. Chtěla 
bych tímto reagovat a také se podělit se svými 
vzpomínkami. Chápu, že se vzpomíná na lidi, 
kteří fotbalový klub zakládali, ale na druhé 
straně mě mrzí, že se zapomnělo na kamarády 
z dětství a spoluhráče.

V mé rodině byli fotbalisté dva - otec 
a bratr. Otec, který posléze vyměnil fotbal 
za alkohol. Bohužel děti za své rodiče nemo-
hou. Každý by měl sám zhodnotit svůj život. 
Někdo propadl alkoholu a jiný o nic lepším 
přesvědčením. 

Bratr Jarda, dnes již bohužel není mezi 
námi, zanechal od dětství v blatenském 
fotbale nesmazatelnou stopu. Získal mnoho 
ocenění, a i v době vojenské služby odjížděl 
na turnaje. Tyto odjezdy mu byly umožněny 
díky jeho fotbalovým schopnostem. Bohužel 
v naší rodině nebyli funkcionáři a bohužel 

ani rodiče nemohli být sponzory. Byla jiná 
doba, kdy děti žily pouze sportem a ne prospě-
chářstvím. Vzpomínám, kdy bratr odcházel 
na trénink a vracel se z něho se zdravotními 
problémy. Také vzpomínám na dobu, kdy mu 
byl nabídnut přestup kopat za jiný fotbalový 
klub, tehdy se mu ozvali z Ostravy. Máma 
plakala, protože si nedovedla představit, že 
by její syn odešel z Blatné. Jarda však zůstal 
věrný svému blatenskému klubu. Dokonce si 
uchoval i všechny fotky z turnajů.

Je to nostalgie, ale myslím, že je stále 
dost pamětníků. Samozřejmě nevyjímaje Jar-

dovy potomky, 
příbuzné a lidi, 
kteří na něho 
rádi vzpome-
nou.

Helena 
Turková

Vážená paní Turková,
jsem velice potěšen Vaším zájmem 

o moje povídání.
V současné době píši o letech 1925 – 

1950. V těchto letech ještě fotbal nehráli.
Šestá kapitola již obsahuje zmínky 

o Jardově tatínkovi. Většinou to budou 
fotografi e. Jarda bude zvěčněn v dalších 
kapitolách, kdy s ním hráli bří. Čadkové, 
Rádr, Faja, Jirka, Míka, bří. Bulkové, 
Vydra, Karban, Jahoda ……. 

Při tom velkém množství fotbalistů, 
se určitě na někoho nedostane.

Moc Vás prosím za prominutí a sho-
vívavost. Děkuji za Váš dopis do BL.

Pepík Jirásko Čadek 
10.2.1925

Horymír Příbram - AFK 0:2 … 
půl hodiny před koncem, hráč Šíma 
odešel na vlak.

Lnáře – AFK 0:2 … rozhod-
čí Šíma opustil hřiště, po urážce 
od brankáře Lnář.

19.7.1939 - 40 … Turnaj v Ka-
sejovicích za účasti, mimo jiné, muž-
stva z Buzic a Uzenic.Pouť 1939 … 
AFK – Stadion Č. Budějovice 0:10!!

Listopad 1942 … Týn n/Vltavou 
– AFK 0:8 zápas byl hrán ze strany 
Týna velmi tvrdě. Byli vyloučeni jeho 
tři hráči. Rozhodčí Straka z Budějovic 
přísný a neoblomný. Chování obecenstva 
naprosto nemožné!!!

Vyvrcholením činnosti AFK byl boj 
o postup do I.třídy v roce 1943.
Výsledky zápasů:
Týn – AFK 2:4
Jindřichův Hradec - AFK 2:1
AFK-Zliv 6:3 … návštěva 800, vesměs 

nadšených diváků
AFK-Jindřichův 
Hradec 2:2
Zliv-AFK 4:1
AFK-MAS Sezi-
movo Ústí 4:2 …. 
návštěva 1.000 
lidí
MAS Sezimovo 
Ústí-AFK 2:4
A tímto vítězstvím 
se AFK probojo-
vala do I.třídy.

A pojďme na sestavu AFK : Mikeš, Bou-
še, Turek, Trefný, Kára, Janovský 2x, Štěch, 
Bárta, Barcal, Moravec, Červenka….. 
Jak píší v kronice.

Blatná hrála ve všech řadách velmi pěkně. Kamarádským a bojov-
ným způsobem zvítězila!! TEČKA 
Příští kapitolu věnuji místům tzn. hřištím, jejich vzniku i úskalím, 
kterými musela projít.

Jenom lehce naznačím, co kapitola bude obnášet.
V roce 1940 byl schválen plán (předložím foto) výstavby hřiště 

na Vrbenské. Bylo to plánováno v místě, kde byl kdysi Dřevokov a měl 
to být na tehdejší dobu nadčasový sportovní stadion.

Proč to nevyšlo ? O tom příště.
Pepík Jirásko Čadek  - 25.12.2024
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Novoroční výšlap
Vedle nefalšovaného ponocného zpestřil čečelovickým také dotek legendární české ve-
selohry „Marečku, podejte mi pero!“. Hostil návštěvu z Kojčic u Pelhřimova, bohužel  
„Plha“ se nedostavil

(Dokončení z minulého čísla).
Petr Pavel Hanus prý oživuje zašlou 

tradici v rodné obci desátým rokem. „Na-
posledy u nás chodil ponocný někdy v 70.
letech 20.století. Pak jako když utne,“ 
zmiňuje se o historických faktech „srd-
cař“, o němž osobní vizitka prozrazuje, 
že zároveň působil a působí také jako 
zvoník a kostelník. A co je důležité 
i jako zachránce drobných sakrálních 
památek. Právě v této poslední sou-
vislosti se seznámil se zmíněnou paní 
Honzovou: „To jsem před dvěma roky 
opravoval kamenný kříž mezi Rojicemi 
a Sedlicí. Někdy v tom období jsme se 
potkali, slovo dalo slovo a paní Honzová 
mně pozvala do Čečelovic.“ Původně 
se podle vlastního vyjádření chtěl rohu 
a halapartny chopit až s odchodem 
do důchodu: „Při žehnání novému zvonu 
u nás v obci jsme o tom mluvili se starší paní 
od fi lmu. Zničehonic jsem obdržel výzvu, že 

mi na Obecní úřad přišel balík. Jaké bylo moje 
překvapení, když jsem ho rozbalil a vykoukl 
na mně pravý ponocenský roh s pasovacím 
glejtem pro výkon ponocenské činnosti 

ve Skalách a okolí. Dostalo se mi i vysvět-
lení, že ona paní od fi lmu by se prý nedožila 
mého důchodu a že mně chce coby ponocného 

opravdu a co nejdéle zažít v „činné službě 
veřejnosti“. Potom už šlo všechno ráz na ráz: 
„Na internetu jsem sehnal i ostatní ponocen-
skou výbavu- halapartnu, kožich a lucernu. 
A tak se začala psát moje účinkování v roli 
ponocného jak tři až pět dní v týdnu, tak se 
zvláštním důrazem na Štědrý večer.“ Na rok 
2026 se chystá zorganizovat ponocenské sym-
pózium: „Mělo by se to konat asi v Písku. Nás 
ponocných je v České republice momentálně 

devět a navzájem se vůbec neznáme. 
Tak to chci změnit,“ těší se dopředu Petr 
Pavel Hanus.

Také obec Čečelovice měla prý 
v minulosti svého ponocného, jak za-
znělo posléze z úst  zdejších pamětníků: 
„Jmenoval se josef Smitka a přezdívalo 
se mu „Pepík Dudáků“. Obcházel jed-
notlivé chalupy a jejich obyvatelé mu 
za tuto obětavou službu dávali jídlo. Šlo 
o výraznou osobnost našeho kraje- Josef 
Smitka strávil delší čas v USA  a ovládal 
několik cizích řečí. Pamatujeme si ho 
zcela jistě ještě v roce 1957, jak troubil 
v Komušíně.“

Na letošní novoroční sešlost v Čečelo-
vicích tak zcela jistě dlouho nezapomenou.

Vladimír Šavrda

Na škodlivost zvyku kuřáků odhazovat vajgly na zem jsme psali v Blaten-
ských listech v roce 2023. Ale nezaznamenal jsem, že by vajglů v Blatn é 
po zemi ubylo.

BL 13/2023, str. 9: Družební města
Stále se můžeme u našich přátel v družebních městech inspirovat.
Když jsme v květnu letošního roku navštívili družební město Sargé-Les-Le 
Mans včetně reprezentantů žáků 5. tříd ze ZŠ TGM (o návštěvě v Sargé 
jsme psali v BL č. 10 a 11) zaujala mne kromě 
spousty dalších věcí i tato cedule:

Znečištění je neslušnost
Jeden nedopalek cigarety znečistí 500 litrů 
vody
Odhození nedopalku cigarety na veřejné ulici 
se trestá
pokutou 68 eur.

Snaha o to, aby nedopalky cigaret = vajgly 
nekončily na ulici nebo dokonce v přírodě je 
následování hodná. Zaznamenal jsem, že po-
dobné pokusy o odstranění zlozvyku kuřáků 
probíhají i v Praze.

Určitě by stálo za to navázat na dříve fungující vztahy s našimi družeb-
ními městy – inspiraci organizačního uspořádání můžeme čerpat ze Sargé-
-Les-Le Mans, Vachy i Roggvillu. Tam existují pro udržování kontaktů 
na úrovni mládeže i dospělých spolky, které jsou pod kontrolou měst... 

ZM

Znečištění životního prostředí volně pohozeným odpadem je závažným celosvětovým problémem. Součástí směrnice EU 2019/904 je povinnost 
výrobců tabákových výrobků s fi ltry podílet se na hrazení nákladů na čištění veřejných prostranství od volně pohozeného odpadu, na zvyšování 
povědomí u veřejnosti o správném nakládání s tímto odpadem a povinnost speciálního označování těchto výrobků. Zaštiťujícími organizacemi 
kampaně jsou: České sdružení pro značkové výrobky, Svaz průmyslu a dopravy České republiky, Sdružení místních samospráv České repub-
liky a spolek Ukliďme Česko.                                                                                                                 Více informací na www.cigaretovnik.cz
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Krmítka pro ptáčky 
ve školní družině

V lednu se rozhodli žáci naší školy společně s paní vychovatelkou 
Danou Pilnou uspořádat soutěž ve výrobě krmítek pro naše ptactvo. 
Do soutěže se mohli zapojit i rodiče. Úkolem bylo vytvořit funkční 
krmítko z libovolných materiálů (dřevo, plastové láhve, plechovky, 
karton, šišky, větvičky...). Žáci vyrobili ptačí krmítko, které následně 
mohli naplnit i zrním. Malovaly se i obrázky. Z vyrobených krmítek 
a výkresů bylo ovšem těžké vybrat vítěze, snad nám pomohou ptáčci, 
kteří začnou naše krmítka navštěvovat.

A tak si v tento nádherný zimní čas, kdy mráz mění sluneční svit 
v bílý jas, vzpomeňme všichni na tyto tvory, kterým často právě budky 
a zrní chybí do pohody. Všichni máme dobrý pocit, že jsme mohli pro 
ptáčky něco udělat. A těšíme se na pozorování návštěvnosti krmítek.

Krmítko můžete celkem jednoduše doma vyrobit i vy. Určitě si 
to užijete a uděláte přitom i dobrý skutek, který vás ideálně naladí 
na zimní vycházky po okolí.

Dana Pilná, Ing. Mgr. Ivana Matějovicová

Přijímací zkoušky nanečisto
Už od začátku školního roku navštěvují naši deváťáci pravidelnou 

přípravu na přijímací zkoušky. V přípravných hodinách z českého 
jazyka a matematiky trénují učivo i styl testů. A v úterý 28. ledna do-
stali možnost vyzkoušet si „přijímačky nanečisto“. V prostředí Střední 
odborné školy v Blatné absolvovali cvičné testy společnosti Cermat, 
která přijímací zkoušky organizuje. Měli tak příležitost vyzkoušet si 
styl testů i atmosféru mimo svou třídu a školu. Velice tímto děkujeme 
řediteli SOŠ Blatná, panu Ing. Mgr. Pavlu Kotroušovi, za vstřícnost, 
se kterou žákům umožnil v aule školy přijímačky nanečisto uskutečnit.

Do ostrých zkoušek zbývají ještě dva měsíce a po tuto dobu budou 
mít děti ještě možnost v přípravě se dál posunout. Akce přijímačky 
nanečisto dala žákům šanci ověřit si aktuální připravenost a zvyknout 
si na zkouškový stres, jiné prostředí i lidi. I to ke zkouškám patří.

Mgr. Stanislava Vokrojová, 
Mgr. Monika Benešová

Náves v Buzicích oblékla nový asfaltový „kabát“, důstojnější  zázemí mají i kontejnery
Buzice - Zásadní změnou prošel povrch 

návsi v obci Buzice. Během zimního období 
byla uvedená plocha čerstvě vyasfaltována. 
Jednalo se o společné dílo fi rmy STRABAG 
SIS, a.s. pobočka České Budějovice a bla-
tenské fi rmy Radka Šimsy (Služby Mechani-
zace Zemní Práce). Starostka obce Gabriela 
Málková si přístup a odborné pojetí zakázky 
ze strany zhotovitelů nemůže vynachválit: 
„Spolupráce byla skutečně perfektní, k na-
prosté spokojenosti všech!“ Pochopitelně 
celá akce především potěšila majitele stavení 
v dotčené oblasti. Konečně z jejich řad vyšly 
prvotní podněty pro zpevnění rozmělněných 
částí návsi. „Tito občané, bohužel, čekali 
na pozemní úpravy v okolí svých domovů 
dvacet let,“ konstatuje současná starostka 
Buzic. Překvapivě se buzičtí při realizaci 
celého projektu obešli bez dotace: „Nešlo 
zrovna o zanedbatelnou částku. Z obecního 
rozpočtu to „odsálo“ bezmála milión korun, 
965 044,73 Kč včetně DPH“ dodává Gabriela 
Málková.

Zvelebení buzické návsi v praxi zname-
nalo stržení dvaceti centimetrů původního 
podkladu, vyrovnání štěrkem a pokládku dvou 
spodních vrstev plus fi nální uhlazení povrchu. 
Zakomponován tam byl původní středový 
trojúhelník s odvodňovací funkcí. „Museli 

jsme ho ohradit barevnou páskou, protože je 
za tmy špatně vidět. A i tak do něho někdo 
vjel,“ podotýká Gabriela Málková s tím, že 
na jaře bude osázen. V rámci projektu došlo 
i k výměně dvou nevyhovujících kanálů. „Co 
se týče odpadového materiálu, žádný nebyl 
znehodnocen. Byl použit pro stavební účely 
a potřeby obce,“ zdůrazňuje starostka Buzic.

Souběžně s vyasfaltováním návsi získaly 
důstojnější prostory také obecní kontejnery 
na tříděný odpad. Tady se pozitivně „pode-
psala“ domácí zednická fi rma Lojík. Položení 
zámkové dlažby následovalo ohrazení stano-
viště betonovými panely s imitací dřeva. Tato 
imitace byla zvolena, aby nepůsobila rušivě. 
S manipulací sběrných nádob pomocí ještěrky 
vypomohl místní občan Dušan Kratochvíl. 
Pro novou plochu na obecní kontejnery bylo 
pamatováno i s vybudováním kamerového 
systému: „K tomuto kroku jsme přistoupili 
s ohledem na opakovaný nepořádek okolo 
kontejnerů. Netrvalo dlouho a na kamerový 
systém se záznamem se „lapilo“ několik 
hříšníků. Celou věc jsme vyřešili zatím jen 
domluvou a přistižení jedinci museli po sobě 
pochopitelně uklidit,“ uvádí Gabriela Mál-
ková.

Druhé kontejnerové stání v Buzicích se 
nachází v zatáčce za mostem. S ohledem 

na bezpečnost motoristů zde nebylo vybudo-
váno podobné ohrazení jako na návsi: „Když 
někdo nezvládne zatáčku, je pro něho stokrát 
bezpečnější narazit do měkkého plastu než 
tvrdého ohrazení. S kamerovým systémem 
ale počítáme i sem,“ poznamenává starostka 
Buzic.

O ještě hezčí vzhled buzické návsi s při-
lehlými lokalitami se zasloužil rovněž obecní 
mobiliář, pořízený za dotační příspěvek. 
Dětské hřiště v centru obce „vyšperkovaly“ 
nové lavičky, staré plastové koše nahradily 
působivější kamenné. Nezapomnělo se ani 
na pořízení stojanu na jízdní kola, který by 
měl zabránit opírání bicyklů o zdi.

Pro letošní rok počítá obec Buzice mimo 
jiné s opravou plotu podél návsi a natažením 
elektrického proudu k objektu buzické kaplič-
ky. Buzická mládež navíc nedávno provedla 
rekonstrukci sezení pro veřejnost.

Buzická náves odjakživa patří mezi 
nejtypičtější „srdce“ staročeského venkova. 
Obdivovat ji jezdí lidé i ze vzdálených míst. 
„Rozhodně chceme v Buzicích zachovat 
tradičního vesnického ducha a ráz, který jim 
vdechli naši předkové,“ říká starostka Gabri-
ela Málková.

A daří se to znamenitě!
  Vladimír Šavrda 
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Zimní projekt ve 3.B
Dne 30.1. jsme si dostávání vysvědčení zpestřili 

projektem. Žáci barvili papírového sněhuláka, vyráběli 
bruslaře, vypočítali zimní sudoku a ve čtení pracovali 

s textem. Při prvouce si vyluštilli několik zimních křížovek. Projektový 
den se všem moc líbil, jen nás mrzelo, že jsme si na školním dvoře 
nemohli postavit sněhuláka ze sněhu. 

Mgr. Jana Fialová (tř. učitelka 3.B)
Aneta Lávičková (asistentka pedagoga) ZŠ JAK Blatná

Masopust 
Masopust je třídenní svátek, 

jakož i slavnostní období mezi 
Vánocemi a postní dobou. Zatímco 
jeho počátek, který nastává po svát-
ku Tří králů, má pevné datum, tak 
jeho konec na Popeleční středu je 
závislý na datu Velikonoc a končí 
tak v rozmezí od poloviny února 
do počátku března. V naší škole 
vznikla malá výstavka, která při-
pomíná tento svátek, kdy se vesnice 
i města rozzáří barevnými průvody 
masek, hospodyňky si nachystají 
dobré jídlo a pití a ulicemi zní lido-
vá hudba k tanci i poslechu. Tuhle 

krásu pro nás připravila paní vychovatelka Jaruška Rybová s pomocí 
paní vychovatelky Marušky Drůbové.

Svátek sv. Valentýna
Den svatého Valentýna se slaví v anglosaských a dalších zemích 

každoročně 14. února jako svátek lásky. Je to den, kdy se tradičně 
posílají dárky, květiny, cukrovinky a pohlednice s tematikou styli-
zovaného srdce, jako symbolu lásky. V naší škole tento svátek také 
slavíme. Děti posílají přáníčka svým kamarádům, tajným láskám, ale 
i  nám učitelům. Malou připomínkou svátku lásky je výstavka, jejíž 
autorkami jsou opět Jaruška a Maruška. 

Text: Zdeňka Jestřábová                        Foto: Jaroslava Rybová 

ProdejProdej
štípaného 

palivového dřeva
délky 25, 30, 40, 50 cm

Možno i metrové.
Doprava možná 

za rozumné ceny 
(Březnice).

tel.: 723 964 176



Ročník 36 (46) Blatná 14. února 2025 Číslo 3 / strana 11

Včelaři ze ZO Záboří na schůzi v Doubravici spojili příjemné s užitečným
Doubravice - Zajímavý program čekal 

ve spíše jarním než zimním nedělním dopo-
ledni na sále hostince v Doubravici příslušní-
ky včelařského svazku ze ZO Záboří. Vedle 
klasické schůze chovatelů medonosného tvor-
stva z různých obcí regionu mohli přítomní 
vyslechnout „průkopnickou“ přednášku 
o moderní likvidaci škůdců ve včelstvech 
a využít možnosti zakoupit něco z bohatého 
sortimentu včelařských potřeb a doplňků zde 
se prezentujících výrobců.
„Med je prostě základ !“

Úvod schůze, na kterou se dostavilo 41 
včelařů, patřil diskusi ohledně chystaného 
druhého včelařského plesu. Ten se bude 
konat 14.února právě v Doubravici. Jedna-
tel organizace Vladimír Sellner informoval 
zevrubně především o shromažďování tom-
boly: „Oslovili jsme podnikatele i fi rmy jak 
ze Strakonic, tak Blatné. Protože se jedná 
o včelařský ples, měl by být kladen důraz 
hlavně na med a výrobky z něho. Zadali jsme 
kupříkladu objednávku učňovskému stře-
disku v Horažďovicích na výrobu 150 kusů 
medových perníků,“ uvedl upřímný „srdcař“ 
na svém místě. Nezapomněl poděkovat při 
té příležitosti živnostníkovi Petru Sabatovi 
ze Sedlice za vyhotovení kolekce tácků pod 
půllitry právě na druhý včelařský bál. Také on 
v sále doubravické hospody prezentoval své 
výrobky, kde jest alfou i omegou dřevo. Spolu 
s gravírováním tohoto materiálu na přání Petr 
Sabat stejně zručně zdobí i sklo. 
Aktivním včelařem i za prahem devade-
sátky

Provozovatelé bohulibého „sladkého“ 
koníčka nezapomínají svých věrných a za-
sloužilých členů. Jasný důkaz o tom podali 
právě i na této schůzi. U příležitosti úctyhod-
ných 90.narozenin předal osobně předseda 

organizace Karel Císař nestorovi spolku 
Václavu Jiřincovi z Blatné dárkový balíček 
jako ocenění jeho ryzího charakteru a cenného 
přínosu ušlechtilé včelařské práci, která se 
někdy může proměnit i v řeholi. 

Téměř čerstvý devadesátník Václav Jiři-
nec není v rodině prvním praktikem v králov-

ství úlů. Této činnosti se se stejným zápalem 
věnoval jeho otec. „Minimálně dvacet let také 
dělal u včelařské organizace jednatele,“ upo-
zorňuje jeho následovník. Rodinné pochodně 
se prý chopil, když už tatínek nebyl schopen 
v péči o včelstva pokračovat: „A drží mně 
to nějakých čtyřicet let,“ prohlašuje Václav 
Jiřinec. V Blatné jen bydlí - za svými „vče-
ličkami“ dojíždí do Vrbna: „V současnosti 
mám sedm včelstev a ten počet rozšiřovat 
nehodlám. Nejde mi o kšeft, chci z toho mít 
radost,“ říká. Podstatný je fakt, že se jeho 
rojům doposud vyhýbala jakákoliv nákaza.

Václav Jiřinec se doslova vymyká všem 
přírodním zákonům. Ve svých devadesáti 
letech nejenže stále včelaří- sám si uvaří, 
peče, smaží, dokonce zahradničí. Prostě je 
pořád na nohou a život ho těší ne na sto, ale 
na dobrých sto padesát procent.

Termosolární úl- moderní zbraň proti 
zabijákům včel

Ústředním bodem programu schůze vče-
lařů v Doubravici byla přednáška na téma 
„Termoterapie a termosolární úl“. Přednáše-
jící zde oslovila regionální komunitu tohoto 
zaměření s nabídkou účinnější ochrany jejich 
včelstev před nebezpečnými parazity. „V pr-
vopočátcích se užívala syntetická léčiva. Ta 
sice dokázala včelstva zachránit, ale ukázalo 
se, že jejich užívání není úplně ideální,“ 
upozornila zástupkyně fi rmy z Chrudimi Vero-
nika Linhartová, „Sama termoterapie se stala 
středem pozornosti již v 70.letech 20.století. 
Tehdy bylo nade vší pochybnost prokázáno, že 
teploty nad čtyřicet stupňů hubí spolehlivě ne-
bezpečné roztoče v úlech.“ Sám termosolární 
úl, jehož model pochopitelně v sále nechyběl, 
se od toho klasického zdánlivě příliš neliší: 
„Postavený na slunci v mezidobí červenec až 
začátek srpna po sundání střechy s opakova-
cím cyklem po sedmi až čtrnácti dnech postará 
o vyhlazení cizopasníků. Léčba není rychlá, 
nesmí totiž dojít k vyvolání šoku. Maximum 
je čtyřicet sedm stupňů celsia,“ varovala 
přednášející. Životnost termosolárního úlu 

se prý pohybuje mezi deseti až patnácti lety: 
„Dosaženými výhodami jsou zvýšení malých 
výnosů, snížení spotřeby zásob v zimě nebo 
urychlení jarního rozvoje,“ dodala Veronika 
Linhartová.
Včelařský obchod s více než osobním 
přístupem

Velkému zájmu zainteresovaných jedinců 
se těšil provizorní stánek manželů Milušky 
a Oldřicha Faiferových z Horní Lukavice 
( Pizeň- Jih ). Jejich „totální“ splynutí se 
světem včelařství udělalo první krok roku 
2010: „Tehdy za námi přišel kamarád s tím, 
že naše zahrada by byla ideálním prostředím 
pro včelaření,“ podotýká paní Miluška. Dnes 
manželé Faiferovi pečují o čtyřicet včelstev: 
„Na počátku byl jeden jediný roj, který jsme 
si nadto museli sklepnout ze stromu sami,“ 
usmívá se sympatická podnikatelka.

V dubnu 2024 si splnili manželé Faiferovi 
svůj sen a otevřeli v Horní Lukavici vlastní 
včelařský obchod. Stalo se tak uvnitř objektu 
bývalé stodoly na prostoru 200 metrů čtvereč-
ních. „V přízemí máme vystaveny produkty 
větších rozměrů, v patře potom drobnější 
zboží,“ upřesňuje Oldřich Faifer.

Příjemný manželský pár, který se našel 
ve „sladkém živobytí“, preferuje v kontaktu 
s veškerou klientelou ryze osobní přístup: 
„Zákazníka přivítáme, pohovoříme s ním, 
zjistíme jeho přání a celou schůzku uzavřeme 
společným šálkem čaje,“ představuje hotový 
společenský „obřad“ či „rituál“ paní Miluška.

Nejen obchodem s včelařskými potřebami 
živi jsou Faiferovi z Horní Lukavice. „Patříme 
pod Český svaz včelařů Přeštice. Se skupinou 
jeho členů se podílíme na léčbě a ošetřování 
medonosných rojů. Jinak pomáháme včela-
řům s vyřizováním dotací. Zavedli jsme v naší 
prodejně model, kdy si zaregistrovaní majitelé 
úlů mohou v takovém případě vybrat zboží 
v minimální hodnotě 10 000 korun s návrat-
ností 80 %,“ poodhalují pestré „menu“ služeb 
obětaví Faiferovi.
Nashledanou v Čečelovicích!

Na sále doubravické hospody si příchozí 
včelaři užili skutečně hodnotné a atraktivní 
dopoledne. Spojili příjemné s užitečným 
a znovu se utvrdili v tom, že jejich volnoča-
sová aktivita je více než užitečná- nejen pro 
jejich okolí, ale také pro stát jako takový. 
Prostě a jasně- komu čest, tomu čest!

Další společné včelařské dostaveníčko 
na sebe nenechá dlouho čekat. Vyznavači 
tohoto koníčka jsou srdečně zváni na výroční 
schůzi spolku, tentokrát do obecní hospody 
v Čečelovicích počátkem března.

Vladimír Šavrda

Včelaři v Doubravici - předávání daru čerstvému 
devadesátníkovi
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Akce 
20. 2. 16.30 h

Workshop
Komunitní centrum, velký sál

20. 2. 16.30 h 

 

20. 2. 17 h 

Koncert 

20. 2. 18 h 

Komunitní centrum, velký sál 

24. 2. 16 h 

26. 2. 11 h

27. 2 16.30 h 

14. 2. 20 h

16. 2. 15 h

19. 2. 19 h

21. 2. 20 h

23. 2. 15 h 

26. 2. 19 h 

28. 2. 20 h 

28. 2. 15 h

centrum 

Velký sál

Velký sál

Kulturní
kalendář
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út–ne 10–17 h

8. 12.–28. 2.

4. 1.–28. 3. 

1. 2.–1. 3. 

8. 2.–6. 4. út–ne 10–17 h

8. 3. 15 h 

1. 3. 13 h

14 h

Vyhlášení nej masek masopustu 

2. 3. 19.30 h
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p o r tp o r t

TJ Sokol Blatná
zve veřejnost na dvě zajímavé akce. Na středu 26. února je  připra-

vena tradiční AKADEMIE, na které se představí téměř všechny oddíly 
Sokola a předvedou ukázky ze své činnosti. Přijďte se seznámit s tím, 
co se v sokolských oddílech děje a třeba najdete pro sebe nebo své děti 
něco, co byste také chtěli dělat.

V sobotu 1. března se do sokolovny sjedou účastnice(íci) pohárové 
soutěže v mažoretkovém sportu. Divákům se představí hodně přes 
400 soutěžících. Celkem 13 celků, samozřejmě včetně blatenských, 
předvede své skladby v mnoha kategoriích. Uvidíme opět úžasné 
výkony v tanečních i akrobatických sestavách s mnoha náročnými 
gymnastickými prvky.

Srdečně zveme.                                         Za TJ Sokol Blatná B. M.

T. J. SOKOL BLATNÁ

SPORTOVNÍ
PŘÍPRAVKA

Základy gymnastiky, atletika, cvičení na nářadí,
rozvoj síly a rychlosti, pohybové a sportovní hry

KAŽDOU STŘEDU  17-18 HODIN

GYMNASTIKA ATLETIKA HRY

 604 914 786
Chlandová Šárka

T. J. SOKOL BLATNÁTT

PPPPPŘ
Zák
rozv

KAKK ŽDOU STŘEDU 17-18 HODIN

604 914 786
Chlandová Šárka

Poř. Oddíl Body

1 Cats Strakonice 58

2 Černý mamby 49

3 Žížaly Záboří 47

4 TJ Sokol Radomyšl 43

5 TJ Sokol Volyně 42

6 TJ Sokol Katovice 34

7 TJ Sokol Blatná 26

8 Řepičandy 26

9 TJ Sokol Čkyně 22

10 Borga Horažďovice 17

11 Sokol Sedlice 11

12 Sokol Zdíkov 0

Okresní přebor žen 
ve volejbalu po 6. kole



Ročník 36 (46) Blatná 14. února 2025 Číslo 3 / strana 15

Kuželkářské 
zpravodajství

Ani v uplynulých dvou týdnech blatenští 
kuželkáři příliš neodpočívali a pustili se na-
plno do hry. I když kvůli reprezentační pauze 
bylo opět odehráno méně zápasů.
Áčko – Divize jih

Hlavní blatenský tým se představil pouze 
jednou, a to 1. února v domácím souboji proti 
N. Hradům. Do hry zasáhlo všech 8 členů 
týmu a společnými silami se jim od počátku 
vyrovnané utkání podařilo dovést do ví-
tězného konce. Blatná si připsala cenné 2 
body do tabulky za výhru 5:3 a 3268:3229 
kuželek. Nejúspěšnějším hráčem zápasu byl 
J. Vokurka, když zahrál rovných magických 
600 kuželek. 

V tabulce si Áčko upevnilo 3. příčku 
s dvoubodovou ztrátou na první místo a s čtyř-
bodovým náskokem na 4. Sezimovo Ústí, 
na jehož drahách sehrají Áčkaři nadcházející 
utkání, a to v pátek 14. února. Opět doma 
nastoupí tým v sobotu 22. února od 10:00 
proti N. Bystřici.
Béčko – Jihočeský KP2

Rezerva se v sestavě K. Baťková, P. Dla-
bač, O. Fejtl, L. Slezák, J. Minařík a M. Rozhoň 

představila 31. ledna na domácí kuželně. Zá-
pas se blatenským ale nepovedl, když prohráli 
2,5:5,5 a 2609:2672 kuželek. Nadprůměrný 
výkon zahrála dorostenecká mistryně kraje 
K. Baťková, která shodila 481 kuželek.

Kvůli prohře zůstalo Béčko na 8. 
místě v tabulce. V nejbližším utkání se 
Béčkaři představí 14. února doma, kdy 
budou v třaskavém okresním derby jejich 
soupeřem Strakonice A.
Céčko – OP Strakonice a Písek

Okresní přebor utíká rychleji, a tak 
odehrál C tým 2 zápasy. V tom prvním 
29. ledna porazili P. Prýmasová, O. Sko-
lek, M. Loukota, K. Koubek, J. Baťka 
a J. Pýcha v dramatickém klání Písek B 
nejtěsnějším možným rozdílem 4,5:3,5 
a se skóre 2590:2496 sražených kuželek. Vý-
borný týmový výkon ozdobil 473 kuželkami 
J. Pýcha. Následující čtvrtek už tak veselo 
nebylo a družstvo v téměř identické sestavě 
(místo J. Baťky nastoupila B. Říhová) prohrá-
lo 3:5 a 2361:2382 kuželek ve Strakonicích 
s místním Céčkem. Po uzávěrce toho vydání 
proběhl ve středu 12. února domácí zápas se 
Strakonicemi B.

I přes drobné zaváhání drží Céčko 1. místo 
tabulky. O další body budou Céčkaři bojo-
vat ve čtvrtek 20. února v Písku a následně 

ve středu 26. února v Blatné proti 
Strakonicím C.
Soutěže mládeže

V neděli 2. února zajíždělo Áčko 
dorostu do Kamenice n. Lipou. 
Sestavě K. Baťková, M. Pekárek, 
M. Kalousová a B. Svačinová se 
příliš nedařilo, což vedlo k prohře 
0:2 a 1625:1694 kuželek. Body se 
nepodařilo získat ani o týden později 
v Blatné, kam zavítaly Č. Velenice. 

Tentokrát se prohrálo 0:2 se skóre 1627:1653 
kuželek. V obou zápasech se z blatenských 
nejvíce dařilo M. Pekárkovi (549), resp. M. 
Hejpetrovi (559).

Nulový bodový zisk výrazně zkompliko-
val boj o postup do semifi nále, současné 5. 
místo a jediný zbývající zápas již příliš šancí 
nedávají. Základní část uzavře tým 2. března 
v dalekých Rosicích.

Rezerva hrající Krajský přebor mláde-
že, a jejíž kádr tvoří z větší části žáci, se 
2. února představila v Nových Hradech. 
Na zdejším turnaji obsadili T. Drnková, 
A. Köriš, J. Vaňata a S. Baťková 2. místo. 
Nejlépe zahrál A. Köriš (420). O týden později 
hrála téměř stejná sestava (A. Köriš <-> A. 
Fürstová) doma. V napínavém fi niši skončili 

o pár kuželek 3., tentokrát 
se nejvíce dařilo J. Vaňa-
tovi (433).

Následující neděle je 
věnována pohárům jed-
notlivců. Dorostenci bu-
dou hrát v Chotovinách, 
žáci pak v Blatné.

Za Kuželky TJ Blatná 
Lukáš DrnekZápas Béčka

Dorostenecký tým v Kamenici

Díky Youtube lze 
fandit odkudkoliv :-)

Populární buzické „Prší“ zažilo netradiční „ handl“- šampión se 
vzdal značkového sušáku výměnou za roličku toaletního papíru

Buzice - Turnaj v karetní hře „Prší“ je 
na repertoáru vyhlášené buzické hospody 
„U Čiláka“ dvakrát do roka. A to už tak 
dlouho, že ani letos nebyl nikdo z pořadatelů 
schopen určit, o jaký ročník se vlastně jedná. 
Posléze tedy konstatovali pro vlastní klidné 
svědomí, že je starý jako hnědé uhlí. Podstat-
ným faktem zůstává, že si za dobu svého tr-
vání získal ohromný věhlas a stálou klientelu.
Věrnost Václava Leštiny

Kdyby v Buzicích chtěli někoho dekorovat 
za hráčskou věrnost této karetní tradici, volba 
by jednomyslně padla na donedávna nejstaršího 
„přítele žaludského esa“- Václava Leštinu (77 
let) z Kadova. Už proto, že i jako všemi mast-
mi mazaný a ostřílený mariášník dlouhodobě 

upřednostňuje turnaje „U Čiláka“ před nároč-
nějšími partičkami ve vzdálenějších obcích 
a městech. Patriot prostě zůstává patriotem!

Václav Leština opravdu poctivě dojíždí 
do Buzic na „Prší“ od úplných prvopočát-
ků. Vedle této nevinné zábavy a samotného 
mariáše si ještě sem a tam „prubne“ cvika. 
Při „Čilákovském Prší“ se mu ještě dosud 
nepodařilo „prorazit“ na stupně vítězů. On 
to však bere sportovně. Jde mu prý hlavně 
o rozptýlení: „Někdy se naoko trošku durdím, 
že mně od hracího stolu suverénně vyprovodí 
dětská garnitura. Co bych to nepřiznal- děti 
mi dávají zabrat čím dál častěji, ale hraju 
s nimi rád. A úspěch jim přeju!“, usmívá se 
kadovský „originál“. K tématu „mariáš“ od-

větí stručně: „Tomu holduju už přes padesát 
let. Jako „ucho“ mně v něm školili dědkové 
u nás v hospodě.“

Aby buzickému karetnímu „ansáblu“ 
dolil ještě trochu té mladé krve, přivezl sebou 
letos svého „učedníka“- Davida Thai (11 let). 
Jeho vietnamští rodiče provozují v domovině 
Václava Leštiny obchod a hospůdku. 
Kapesníčky, do kterých se nepláče

Cena útěchy - sada kapesničků - putovala 
tentokrát na adresu domácí hráčky Sárinky 
Srpové (10 let). Tenhle produkt měl poskyt-
nout první pomoc při explozi „slzavého údolí“ 
toho posledního. Statečná holčina však byla 
podobné reakci na míle vzdálena. „Tohle byl 
můj třetí turnaj v „Prší“.      (pokr. na str. 16)
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Soukromá ordinace fyzioterapie 
Individuální fyzioterapie dosp lých 

a d tí od 3 let
Tel. 602 439 086

www.fyzioterapieblatna.cz 
Adresa: Zahradnická 1078, Blatná 38801 

(budova Lékárna Arnika - bo ní vchod)

 

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL
B. Němcové 29, 388 01 Blatná 

34 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz .
– HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy, 

chaty, byty, pozemky, lesy … v jakékoliv lokalitě.
Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!

Zajistíme Vám bezstarostný prodej. 
Prezentace na největších realitních serverech

a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.
Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné... 

Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb nejdéle
působící realitní kanceláře v regionu. 

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

Populární buzické „Prší“ zažilo 
netradiční „ handl“...
(pokr. ze str. 15)

Doma s rodiči nad ním sedíme často- trénovali jsme i včera a dnes 
ještě dopoledne,“ svěřila se zástupkyně rodné obce.
Jak vyměnit kabát za límec

Milan Počta ze Skaličan patří rovněž k pravidelným aktérům této 
lidové „přebíjené“ na půdě hospody „U Čiláka“. Tentokrát se převelice 
pochlapil, když v turnaji slavně zvítězil. Coby šampión podle zaběh-
nuté tradice převzal velkou sklenici utopenců a vyvstal mu rovněž 
nárok na vychlazené šampaňské. Třetí ceny z mistrovské kolekce 
- značkového sušáku- se překvapivě vzdal a vyměnil ji za ruličku 
toaletního papíru z „majetku“ smolařky pod výsledkovým žebříčkem. 
To by se nechalo charakterizovat jako že vyměnil „kabát za límec“. 
Ve skutečnosti šlo o gentlemanské gesto vůči Sárince Srpové, která 
si tak vylepšila vlastnické poměry. A nebyl by to vtipálek Milan, aby 
tento „výměnný proces“ neokořenil humornou doložkou: „Mně se 
ještě nikdy nepodařilo propadnout k toaletnímu papíru, který se tady 
nabízí každý rok. Tak jsem chtěl vědět, jaká je to pocit!“

Malou sklenici utopenců se sadou 
na vytírání podlah bral stříbrný Milan 
Ráž st. Stejnou pochutinu s mecha-
nickým vysavačem si vytrumfovala 
Veronika Vokurková z Blatné.

Celkem si tentokrát přišlo a přijelo 
zamastit „čertovy obrázky“ do Buzic 
28 nadšenců. Stranou nezůstal ani 
majitel hospody „U Čiláka“ a ředitel 
turnaje Petr Samec.

Tentokrát kupodivu chyběl „zá-
jezd“ ze sousedních Skaličan, odkud se 
místní pravidelně dostavují v hojném 

(hujerovském) počtu. Takže tentokrát platilo „Nemusí pršet, jen když 
kape“. A otázka z hlubin komedie „Marečku, podejte mi péro!“- „Kam 
až sahají Hujerovi?“ zůstala bezpředmětná……

Apropó  - co se věku týče, tentokrát Václava Leštinu „trumfl “ brzký 
osmdesátník Václav Kučera z Mirotic. Taktéž vášnivý a výborný ma-
riášník, navíc ještě perfektní sportovní střelec. V tomto případě tedy 
zní přátelská rada- nechat ho radši vyhrát……

Poděkování sponzorům turnaje: Hospoda „U Čiláka“ v Buzicích, 
„LEIFHEIT“ Blatná, Řeznictví „Janota“ Blatná, AGRO Blatná, 
KONET Blatná, Šití „Jitka“ Blatná, Michal Petrášek Buzice, TESLA 
Blatná,a.s., LIQUIB Blatná- likérka a pivovar, Jiří Kolář- prodej 
a servis lesní a zahradní techniky, blatenská tiskárna.  

Vladimír Šavrda
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BUĎTE SOUČÁSTÍ
STABILNÍ RODINNÉ
FIRMY
S BUDOUCNOSTÍ!

pfeifergroup.com /cs

We connect people,
nature and technology.

For better wood solutions.

Aktuálně volné pozice:
TRHANOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV

13. plat
25 dní dovolené
Přítomnostní prémie 1.000 Kč / měsíc
Stravenkový paušál
Příspěvěk na dopravu
Náborový příspěvek 12.000 Kč a mnoho dalšího

Neváhejte a přijďte se k nám osobně podívat.
Pohovory v Chanovicích probíhají každou středu v 9,00 hod.

ZAJÍMÁ VÁS, 
JAK TO U NÁS VYPADÁ?

NASKENUJTE QR KÓD.

PFEIFER HOLZ S.R.O.
TRHANOV 72
345 33 TRHANOV

PFEIFER HOLZ S.R.O.
CHANOVICE 102
341 01 HORAŽĎOVICE

IVANA ŠIMONOVÁ
TEL. 602 659 522
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

MARIE CHMELÍKOVÁ
TEL. 379 414 013
NABOR@PFEIFERGROUP.COM

Aktkk uálnll ě vovv lnll é pozizz ce:
TRTT HAHH NOV Obsluha linky / Elektrikář /
Řidič VZV
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- VÝSTAVBA BYTOVÝCH I 
   NEBYTOVÝCH PROSTOR, NOVOSTAVBY
- REKONSTRUKCE VESNICKÝCH CHALUP,
   PAMÁTKOVÝCH OBJEKTŮ A RODINNÝCH DOMŮ
- ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE BAGREM 
- KONTEJNEROVÁ DOPRAVA 

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

info@spacesolution.cz +420 737 18 19 19
www.spacesolution.cz

Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

 PROVÁDÍME VEŠKERÉ INSTALATÉRSKÉ  
A TOPENÁŘSKÉ PRÁCE 

 KOMPLETACE KOUPELEN 

Tepelná čerpadla   

Montáž kotlů     

    737 926 853 
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Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

• Zaměřování:
     • budov a pozemků
     • věcných břemen
     • inženýrských sítí
     • mapových podkladů pro projekty
• Zápisy do katastru nemovitostí

603 514 655
geodezie-blatna.cz

GEODÉZIE
BLATNÁ s.r.o.  

▲ ▲
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„Skládačková TOUR“ píseckých dobrodruhů opět na scéně. 
Třetí etapa z Dubrovníku do Athén začala zdravotní 
nepohodou člena „akční dvojky“

Písek - Athény: Na prahu nového roku 
2025 se jako obvykle mnoho jedinců ohléd-
lo přes rameno a bilancovalo, co jim právě 
uplynulé období dalo nebo vzalo. Někdo 
byl méně spokojený, někdo víc. Do té dru-
hé skupiny zcela určitě patří sportovní duo 
z jihočeského Písku - Víťa Horník a David 
Šourek, které v závěru lońského roku na ne-
tradičních dálkových prostředcích úspěšně 
překonalo trasu z Dubrovníku do Athén. Ne-
tradičními dálkovými prostředky se v tomto 
případě rozumí „retro“ kola  alias skládač-
ky - socialistická přibližovadla bez fantazie 
a hlavně bez přehazovačky! Větším trapi-
čem nožního svalstva je už jen kolo značky 
„Ukrajina“! Oba borci rozhodně podali hero-
ický výkon a připočtou-li se k tomu všechny 
problémy, které se na ně během cyklistické 
expedice „nabalily“, zasloužili by medaile 
za statečnost a tituly „supermanů do každé 
nepohody“. Ostatně stejnou pozoruhodnost 
podnikli oba správní chlapi již v roce 2023 
- jen na odlišné trase z Terstu do Dubrovní-
ku. A aby toho nebylo málo- Víťa Horník 
osedlal skládačku také roku 2022 a namířil 
si to z rodného Písku do Terstu, jen s jiným 
parťákem.
Vrána k vráně sedá……

A jak vlastně svedl osud dohromady dva 
„tvrďáky“ s fantazií bratří Grimmů a výdrží 
hodnou olympioniků? „Docela jednoduše,“ 
uculuje se Víťa Horník, „To jsem se byl po-
dívat na fotbalové utkání Semic s Podolím 
v Písku. Upoutalo mně Davidovo hráčské 
nasazení - ještě jsem si říkal v duchu: „Pane, 
ten by se nám hodil do týmu… No a ješ-
tě ten večer jsme se potkali v baru. Oslovil 
jsem ho a David skutečně přestoupil do na-
šeho manšaftu.“ „V tom baru jsme ten večer 
zrovna měli sraz se spolužáky z gymplu,“ 
doplňuje ho kamarád David, „Víťa tam se-
děl sám. Vzali jsme ho mezi sebe, slovo dalo 
slovo a já změnil dres. Projekt skládačko-
vých výjezdů do světa tedy vymyslel právě 
on - inspirace se prý dostavila při návštěvě 
Moravy právě na ní, kdy si usmyslel vyra-
zit až k moři.“ „Na první etapu do Terstu 
s námi David nemohl,“ střídá ho ve vyprá-
vění Víťa, „Následující rok ho potkalo zraně-
ní nohy, které sice Davida dočasně vyřadilo 
z fotbalového dění, ale na kole mu nevadilo. 
Absolvovali jsme tedy společně druhou eta-
pu na skládačkách z Terstu do Dubrovníku- 
a tam jsme si sedli úplně a perfektně!“ Před 
třetí etapou z Dubrovníku do Athén David 
prostě a jednoduše sáhl po fotbalové dovo-
lené: „Oznámil jsem trenérovi, že mně čeká 
bezva cyklistické dobrodružství. A on jen 
odvětil: „Co mám s tebou dělat!“ Pochopil, 

že podnikat takovou cestu v létě, člověk by 
v Řecku horkem snadno „zcepeněl“. A zase 
později ke konci roku, kdy přichází deště 
a mlhy, je to druhý extrém. Za ideální ter-
mín považujeme s Víťou říjen až listopad, 
kdy v těchto destinacích vládne ještě pěkné 
a teplé počasí.“

Problémy na sebe ovšem nenechaly dlou-
ho čekat. Naopak - přihlásily se ještě před 
odjezdem. Zatímco záležitosti logistického 
charakteru byly zařízeny hladce a včas, prak-
tická stránka se dostala na pořad týden před 
„ostrým startem“ expedice. A docela slušně 
zkomplikovala oběma kamarádům situaci. 
Vlastně především Víťovi. „Chtěl jsem jet 
na té své původní skládačce. Pro tento účel 
jsem si objednal střed a některé další ná-
hradní díly. S ještě dostatečným předstihem! 
Ovšem právě až ten poslední týden jsem se 
pustil do servisu. Pak jsem ale najednou při-
šel po „amputaci“ zavařeného středu na to, 
že ten nový tam nepasuje. Protože šlo sice 
o rám na skládačku „Esku“, ovšem na tu pol-
ské výroby, kde je jiná osička. 

Naštěstí  jsme navázali už dřív spolupráci 
s fi rmou „RETRO CYKLO“, co má potřebný 
sortiment k dispozici. Narychlo jsem musel 
doobjednat všechny díly a celé kolo složit 
znovu. Pomáhali mi otec s ještě jedním ka-
marádem, ale bylo to tak na poslední chví-
li, že jsem nemohl skládačku cvičně projet 
a vyzkoušet. Víc než sto metrů před domem 
to nedalo! Takže jsem si nemohl být jistý, co 
na naší daleké cestě tahle „omlazená cyklo-
babička“ bude provádět,“ přibližuje pernou 
předehru Víťa Horník.
Čtyřiadvacítka rozkoukávání, čtyřnáso-
bek restartu oslabeného organismu 

Zmíněný týden před odjezdem obou pí-
seckých bohatýrů z domova se toho bohužel 
nepovedlo víc. Skoro se až mohlo zdát, jako 
by jim dobrodružství někdo nepřál. Speci-
álně tedy Víťovi Horníkovi docela určitě. 
„Už v pondělí, co jsme se pustili do příprav, 

mně přepadla nějaká nevolnost doprovázená 
horečkou,“ svěřuje se autor následné cyklo-
výpravy, „Špatně mi bylo pak den co den. 
Ve čtvrtek jsem zůstal z práce doma v blá-
hové naději, že se dám alespoň trochu zdra-
votně do pořádku. Nakonec jsem absolvoval 
s Davidem čtyřiadvacetihodinový přesun 
„busem“ do Dubrovníku, včetně jednoho 
hodinového přestupu v Záhřebu, ve stejně 
nezáviděníhodném stavu. Trvalo ještě další 
čtyři dny (už v sedle skládačky) , než jsem 
nad tím neřádstvem, huntujícím mi můj 
organismus,zvítězil. Byla to neskutečná úle-
va a pocit zadostiučinění,“ dodává sportovec 
s neuvěřitelně pevnou vůlí.

Cykloturistická expedice po ose Dubrov-
ník - Černá Hora - Albánie - Řecko s cílo-
vou metropolí Athény „naložila“ oběma 
parťákům v dobrém i zlém téměř 1200 kilo-
metrů. Tuto úctyhodnou vzdálenost pokořili 
písečtí borci během jedenácti dnů, odečte-li 
se den přepravy do Dubrovníku a osmačty-
řicet hodin relaxačního pobytu v Athénách. 
Zaslouženě si tahle sehraná dvojka dopřála 
ještě rozptýlení ve formě odchylky na ostrov 
Levcáda: „To obnášelo ovšem dávku dalších 
sedmdesáti kilometrů pro naše nohy na pe-
dálech. Jako odměnu jsme si tam ale půjčili 
na den auto a hezky podrobně si prohlédli 
na stopadesátikilometrovém okruhu tam-
ní kolorit se vším, co k němu patří. Bylo to 
zhruba v polovině naší cesty. A nějaký ten 
relax jsme už vyloženě potřebovali. Tenhle 
ostrov je mimochodem proslulý nádhernými 
plážemi,“ září nadšením David Šourek.
Neposlušná technika

Když už, tak už. Své polínko si do kotle 
schválností umínila při expedici „Athény“  
přiložit také technika. A na té to všechno stá-
lo, přirozeně. „No, sotva jsme šlápli do pedá-
lů, začaly problémy s vybavením,“ vzpomíná 
s úsměvem David, „Tentokrát byla „porucha 
na mém přijímači“. Cyklistické brašny se mi 
ustavičně motaly do výpletu zadního kola. 
Ostatně- loni to při naší první společné ces-
tě nebylo lepší! V praxi to vypadalo tak, že 
jsme odjeli dva kilometry a já musel seskočit 
na zem a brašny upravovat. Zvuky, které vy-
dávalo brzdění a dření látky o ráfek, dvakrát 
na psychice vůbec nepřidávalo. Nakonec 
jsem defi nitivně odstranil problém pomocí 
instalatérských pásek a zdrhovadel - všech-
no jsem to pořádně sešněroval, znehybnil, 
a bylo! Víťa se mými eskapádami královsky 
bavil, pořád se smál, ale to ještě netušil, co 
čeká na něj. Mně se ve fi nále nic nerozbilo- 
on na tom byl posléze daleko hůř!“

„Je to pravda!“, přisvědčuje Viťa, který 
snůšku závad a malérů zázračně unesl bez 
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újmy na psychické stránce. A nebyla to leda-
jaká snůška: „Během cesty jsem měl celkem 
pět defektů, a všechny na zadním kole! Vez-
li jsme si čtyři náhradní duše a dva klínky 
na kliku. Klínky vzaly za své v průběhu tří 
dnů, o duších ani nemluvím. V Albánii jsem 
musel svěřit skládačku pracovníkům auto-
servisu, v Řecku mi ve výpletu zadního kola 
praskly čtyři dráty a tak následovala druhá 
oprava, tentokrát už v cykloservisu. Zabrala 
celé dopoledne. Těsně před Athénami mi pro 
„velký úspěch“ ruply tři jiné dráty, ale to už 
jsem naštěstí dojel na místo určení,“ předklá-
dá „smolný účet“ svého výjezdu do „teplých 
krajin“ chlapík, co si dokáže se vším poradit. 
A přestože ho tedy tentokrát zlomyslnost pro-
následovala doslova na každém kroku, za-
choval si za všech okolností výbornou náladu 
a dobrodružství si vychutnal plnými doušky. 
Stejně tak i jeho společník a kamarád David. 
Prostě - stejná krevní skupina, která dostala 
do vínku stejný velký dar všechno vnímat po-
zitivně a ze všeho se radovat.

Co nakonec této expedici stoprocent-
ně vyšlo, bylo počasí. „Ani jeden den nám 
nepršelo. Venkovní teploty se stále  držely 
mezi ideálními dvaceti až pětadvaceti stupni. 
Sluníčko, modrá obloha……Vlastně úplný 
zázrak,“ blahořečí někomu tam nahoře oba 
dobrodruzi. Někoho na své straně tedy přece 
jen měli.
Pes Baskervillský naštěstí nepřišel

Asi nejnapínavější okamžiky zažili oba 
cykloturisté na jedné pláži v Albánii, když 
uléhali k zaslouženému spánku po mimořád-
ném sportovním výkonu. „To jsme zrovna 
najeli rekordní porci- sto čtyřicet kilometrů 
za den,“ uvádí Víťa Horník. Klidný odpo-
činek jim zrovna tehdy nebyl ale dopřán. 
Nevěděli, že blízké okolí je „prošpikováno“ 
toulavými psi. A nešlo o zrovna příjemné 
překvapení, když se to dozvěděli. „Pro noc-
leh jsme si tenkrát vybrali takové staré indi-
ánské týpí nedaleko budovy hotelu. Poblíž se 
nacházely balíky slámy, které jsme použili 
k obložení týpí pro větší soukromí a poho-
du. Netrvalo dlouho a David se mnou třese: 
„Vstávej! Jsou tady psi a obklíčili nás!“ Byli 
tam a nebylo jich zrovna málo. Podařilo se je 
pomocí světla a hlasitým zařváním nakonec 
odehnat. Jenže za dvě hodiny se vrátili zase 
zpátky, pak ještě jednou a pak na nás čeka-
li ještě ráno. To byla skoro hororová noc,“ 
přibližuje odvrácenou stranu průběhu dva-
náctidenní výpravy Víťa. „Byl to Víťa, kdo 
se zachoval jako pravý „drsňák“ a „akčňák“,  
nešetří uznáním na adresu svého kamaráda 
David Šourek, „Já se zmohl jen na roli ucti-
vě strnulé postavy, zatímco on na ně vyrazil 
a zahnal je na útěk.“ Naštěstí ostatní noclehy 
na albánské půdě se už obešly bez podob-
ných nočních návštěv: „Většinou jsme pře-
spávali na předzahrádkách restaurací. A pak 
v Řecku už to  bylo o poznání komfortnější,“ 
říkají absolventi zajímavé etapy.

V Albánii se nicméně střetli oba kamará-

di s toulavými psy ještě několikrát. Ono ne-
potkat v tamních končinách zástupce tohoto 
nevyzpytatelného plemene je stejně nemysli-
telné jako nepotkat v ODS bývalé komunisty. 
Ale to už písečtí dobrodruzi vždycky seděli 
na svých skládačkách a neznalost jízdních 
kol držela prý psy v uctivé vzdálenosti: „Ma-
ximálně některý z nich nenadále vystartoval 
nebo za námi běžel. Ale útočit se neodváži-
li,“ upřesňuje Víťa Horník.

O co méně byli k cykloturistické dvoji-
ci přátelští potulní psi, o to větší sympatie 
a vstřícnost projevovali albánští obyvatelé: „ 
Dosud jsem nenarazil na přátelštější národ. 
Fakt! Pomalu na každém metru nás zdravi-
li, fandili nám, všude si s námi chtěli poví-
dat. Hned při první zastávce za hranicemi, 
kde jsme si měnili eura za místní měnu, nás 
zaujal pán, který provozoval obchod, pum-
pu a právě ještě směnárnu. Hned vedle byla 
kavárna, kde jsme mohli rovnou také posní-
dat a usušit spacáky, mokré od rosy,“ dělí se 
o atraktivní dojmy a zážitky Víťa Horník.

Albánskému území předcházela Černá 
hora, kterou správná dvojka z Písku přejela 
během dvou dnů. Pro jediný nocleh v této 

destinaci si zvolili velmi zajímavé prostředí: 
„Šlo o rozestavěné a opuštěné islámské cent-
rum. Za mně bezproblémové místo, ale Víťo-
vi to moc nesedělo. Vznikla první a zároveň 
poslední rozepře mezi námi - pochopitelně 
na bázi legrace. Nakonec jsme si tedy ustlali 
v sadu pod stromy,“ směje se David Šourek.

Možná nejsilnějším překvapením za celou 
expedici byl pro oba dobrodruhy nález hned 
při úvodním noclehu na zahraniční půdě: 
„Jednalo se o něco na způsob squatu, kde nás 
ale ohromily krásné, zbrusu nové a čisté to-
alety. Tím spíše nás vzápětí uzemnil pohled 
na pohozenou mačetu nevídané velikosti. 
Za tu by se nemusel stydět ani Sandokan,“ in-
formuje o nezapomenutelném objevu David.
Konečně Athény!

Ve srovnání s Albánci prý jsou Řekové 
o poznání odměřenější. Zvlášť na konci tu-
ristické sezóny. Přesvědčit se o tom mohli 
oba kamarádi na skládačkách, když konečně 
na dva dny zakotvili v cíli své cesty - řecké 
metropoli Athény. Ale tenhle drobný národ-
ní rys jim nemohl nikterak nechat zhořknout 
všudypřítomné objetí architektonickými kle-
noty prastaré civilizace a gejzíry neuvěřitelné 
vznešenosti a krásy. Pokud na ně něco nega-
tivně zapůsobilo, pak šlo o postranní uličky 

arabské čtvrti, kde se ubytovali. „Nebyl to 
příjemný pohled na množství ležících narko-
manů, špínu a haldy odpadků,“ okomentoval 
neutěšený stav mimo dohled očí turistů Víťa, 
„Ostatně takhle to bohužel funguje i třeba 
v Albánii. Jakmile se člověk dostane mimo 
obec či město, vyděsí ho skládky všemož-
ného hnusu. A tam se taky všechno běžně 
pálí- tohle není vážně dobrá reklama! My 
si u nás ve vlasti pořád stěžujeme, ale my-
slím, že ještě žijeme hodně kulturně a máme 
se moc pěkně,“ soudí objektivně scestovalý 
Jihočech.

Návštěva Akropolisu a prohlídka cent-
ra Athén oba kamarády nicméně navnadila 
velmi příznivě. Byla to taková sladká tečka 
za všemi vydanými silami, energií a hou-
ževnatostí na někdy proklínaných, ale přece 
velebených a hlavně nezpochybnitelných 
a věčných dvanácti stovkách kilometrů, kde 
lidský faktor zvítězil na plné čáře.

A ani v Athénách nemohla chybět hrst-
ka srandy. „Když jsme stěhovali skládačky 
do hotelového pátého patra, David do výta-
hu v pohodě nastoupil a vystoupil i s kolem. 
Já jsem jen v pohodě nastoupil. Ven jsem se 
sice dostal, ale bez skládačky. Ta se v kabině 
zasekla jako sekyra kata Mydláře,“ šprýmu-
je Víťa. Nezbylo nic jiného než socialistický 
model rozebrat a vynosit po částech a sou-
částkách do pokoje.

Ostatně tomu neunikla ani druhá skládač-
ka, ale až následující den. Letadlem je bylo 
možno transportovat  totiž rozebrané v krabi-
cích od banánů. Jejich majitelé, díkybohu,na 
rozdíl od nich cestovali vcelku. Ti rozebrat 
„nešli“. A asi by se ani nedali.

Celá výprava se nesla v nadmíru poho-
dové atmosféře a dobré náladě. Heslo znělo: 
„Dojet, ale hlavně si to užít!“ A zejména Víťa 
Horník se tím řídil do puntíku. „Já jsem kop-
ce vyšlapal a potom na Víťu, který je s kolem 
vycházel, čekal. To bylo samozřejmě na za-
čátku, kdy bojoval s nevolností a horečkou. 
Ovšem dostalo mně, když jsem se ho jednou 
nemohl dočkat a vracel se pro něho, jak vedl 
skládačku a přitom po mobilu „klábosil“ se 
svou fi nanční poradkyní,“ baví se ještě dnes 
David Šourek.

Ono podat závratný sportovní výkon je, 
pravda, vždycky obdivuhodné. Ale podat 
závratný sportovní výkon a zůstat přitom 
nad věcí a ještě se kochat- to je opravdový 
kumšt! A v tom jsou Víťa Horník a David 
Šourek z Písku nedostižní. Že jim to jde ná-
ramně k duhu, o tom vážně není pochyb. 

Už  teď oba písečtí rekové plánují čtvr-
tou etapu „Skládačkové TOUR“. Jasno mají 
minimálně v cílové stanici. „Bude to turecký 
Istanbul. A kdo ví ? Třeba se dostaneme až 
do Gruzie. V tuto chvíli by bylo ale předčas-
né spekulovat o celé podobě naší trasy,“ uvá-
dí „hlavní konstruktér“ Víťa Horník.

Jisté také je, že nechtějí zklamat svůj fan-
klub. A ten se utěšeně rozrůstá!

Vladimír Šavrda
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